

apportez votre
cahiers sont
votre cheval
des des frères

ouses. 2. The
ingers, of the
ter from the
letters from
he history of
the children.
pencils to the
a letter from
letters from

8. L'eau du verre est bonne. 9. Elle a donné un verre de lait à l'enfant. 10. Apportez le thé au monsieur.

1. Where are the plates? 2. I have three plates and three glasses on my table. 3. She has brought a glass of water to the man. 4. Who has given the apple to your sister? My mother. 5. Where have you put down (*posé*) the flowers of the mistress? At the door. 6. Have you the good bread? 7. No, sir, we have the good meat. 8. Have I the money? 9. You have your money. 10. They have shown the exercises to the master.

THE PARTITIVE ARTICLE.

Du, DE LA, DE L', DES = *some, any*.

9. The Partitive article means, *part of the*. Its different forms are used as when they mean *of the*:

du pain,	<i>some bread, any bread;</i>
de la viande,	<i>some meat, any meat;</i>
de l'encre,	<i>some ink, any ink;</i>
des crayons,	<i>some pencils, any pencils.</i>

EXCEPTIONS. De alone, is used for *some, any*,

1. Before an adjective, (see page 18).
2. After a negation, (see page 19).

VOCABULARY.

Apportez-moi,	<i>bring me.</i>	mademoiselle,	<i>miss.</i>
donnez-moi,	<i>give me.</i>	s'il vous plaît,	<i>if you please.</i>
montrez moi,	<i>show me.</i>	vu,	<i>seen.</i>
aussi,	<i>also.</i>	avec,	<i>with.</i>

EXERCISE 9.

1. J'ai du pain et de l'eau. 2. Donnez-moi aussi des pommes, s'il vous plaît, mademoiselle. 3. Qui a de l'argent? 4. Les enfants de ma sœur ont de l'argent. 5. Montrez-moi des cahiers, s'il vous plaît, monsieur. 6. Donnez moi aussi un encrier avec de l'encre. 7. Avez-vous apporté du lait et de la viande. 8. Oui, et nous avons aussi apporté des fleurs. 9. Ma mère est avec des amies de votre sœur. 10. Il a donné de l'eau au cheval.